
Vai dzeja dziedē? 

        Septembris Latvijā gan iezīmē jauna mācību gada sākumu, gan aicina ieklausīties 

un izjust dzejas spēku. Šogad, kad Dzejas dienu tradīcijai aprit 55 gadskārta, kad apkārt 

virmo domas par to, kā izvairīties no bīstamā vīrusa, dzejas festivāla moto ir: ”Dzeja 

dziedē!”  

          Mūsu skolā turpinājām tradīciju – saistīt Dzejas dienas ar ekoskolas gada tēmu, 

un šogad tā ir - bioloģiskā daudzveidība.  Izrādās, tas ir pavisam viegli- atrast dzejas 

rindas, kur minēts kāds augs, dzīvnieks vai kukainis. Skolēnu izvēlētie dzejoļi aicināja  

gan izstaigāt vīgriežu pļavas, gan izdejot taureņu dejas, gan lūkoties putnu ceļos, gan 

pamaldīties  pa meža dzīvnieku takām, gan arī ieklausīties koku šalkās. Šis Dzejas 

dienas skolā bija īpašas ar to, ka dzeja skanēja ne tikai tajās valodās, kas tiek apgūtas 

skolā, bet arī ikdienā mazāk dzirdamajā itāļu valodā. Kad ceļojums dzejas pasaulē bija 

beidzies, tika meklēta atbilde – vai dzeja tiešām dziedē?  Jā, dzeja dziedē! Īpaši, ja tā ir 

kādas dziesmas teksts.  Vēl šajās Dzejas dienās skolēni izmēģināja spēkus, uzzīmējot 

dzejoli, un tapa arī radoši darbi- gan individuāli dzejoļi, gan kopīgs mirkļa dzejolis 

klasē.  Lai pierādītu, ka dzeja var būt arī reāli skatāma – pulciņa “Skaistas lietas pašu 

rokām” dalībnieki atbilstoši izvēlētajam dzejolim izveidoja krāsainas rudenīgo ziedu 

kompozīcijas.  

           Dzeja mūsdienās nav aizmirsta , tā dzīvo un ir sastopama ik uz soļa. Ja kādreiz 

rodas iedvesma kādam dzejolim, vai radošam domas lidojumam -   rakstiet! Rakstiet un 

krājiet savus daiļdarbus, lai skolas 105. jubilejā mēs varam izdot kārtējo literāro žurnālu 

“Solis”. 
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